
PROTOKÓŁ Nr V/2015

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 22 stycznia 2015r.  
w sali  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  9 0 0 .
Zakończenie  obrad godz.  10 4 0 .
Przewodniczył:  Pan Ryszard Bala – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  14 radnych w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  nr 1).  
Nieobecny:  radny Stanisław Zaboroś.
Dwie radne spóźniły się na sesję:  radna Jadwiga Dymkowska,   i  Iwona Stanka.
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :

1.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
2.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
3.  Sołtysi  i  mieszkańcy Gminy Grunwald

(lista  obecności w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 24 do nr 31.

Ad pkt  1.  Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard  Bala dokonał otwarcia  
V sesj i  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdził  quorum,  przy  którym  Rada  Gminy  może 
obradować i  podejmować prawomocne uchwały.  
Następnie  powitał  radnych i  zaproszonych gości.

Ad  pkt  2.  Porządek  obrad  V  sesj i  Rady  Gminy  został  przyjęty  w  głosowaniu 
jawnym  –  12  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,  wstrzymujących  się  nie  było  – 
w/g następującego wyszczególnienia:

1. Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
2. Przyjęcie  porządku obrad.
3. Przyjęcie  protokołu z poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
4. Sprawozdanie  Wójta  z działalności  między sesjami.

a)  informacja o przetargach ogłoszonych przez gminę.

     5.  Podjęcie  uchwał przez Radę Gminy:

         a)  w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
             Alkoholowych Gminy Grunwald na 2015 rok;
         b)  w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania  Narkomanii  na 2015
             rok;
         c)  w sprawie uchwalenia zasad wynajmowania  lokali  wchodzących w skład 
             mieszkaniowego zasobu Gminy Grunwald;
         d)  w sprawienia ustalenia  wysokości  ekwiwalentu dla  członka OSP, który
              uczestniczył  w działaniu ratowniczo-gaśniczym lub szkoleniu;
          e)  w sprawie określenia  szczegółowych zasad i  trybu przeprowadzania
              konsultacj i  społecznych;
           f)  w sprawie ustalenia  planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów 
               pracy stałych komisj i  rady gminy na 2015 rok;
          g)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald
              na lata  2015 – 2024;
          h)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok;
          i)  w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/235/2014 Rady Gminy Grunwald 
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             w sprawie ustalenia  trybu udzielania  i  rozliczania  dotacj i  udzielanych
             przedszkolom,  punktom przedszkolnym,  szkołom, prowadzonym na
          terenie  Gminy Grunwald przez osoby fizyczne i  osoby prawne niebędące
          jednostkami samorządu terytor ialnego oraz trybu i  zakresu kontroli
          prawidłowości ich wykorzystania

6. Interpelacje  i  zapytania.
7. Wolne wnioski.
8.  Zamknięcie  sesj i .

Ad pkt  3.  Przewodniczący Rady Gminy poinformował  radnych,  że zapoznał  się 
z treścią  protokołu IV sesj i .  Protokół  był  wyłożony do wglądu przy l iście  obecno -
ści.  Znajduje się w biurze rady i  zawsze można zapoznać się  z jego treścią.
Przewodniczący  Rady  Gminy  wnioskował  o  przyjęcie  protokołu  z  IV  sesj i  Rady 
Gminy bez odczytywania.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 12 głosami za,  przeciwnych  nie było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  IV  sesj i  
Rady Gminy.

Ad  pkt  4.  Sekretarz  –  odbył  się  przetarg  na  kanalizację  Dylewa  i  Zybułtowa,  
naj tańsza oferta  1.820 tys.  zł ,  najdroższa 2.256 tys.  zł .
Został  ogłoszony przetarg na wynajem sklepu w Łodwigowie.

Ad  pkt  5.  Przewodniczący  Rady Gminy  poinformował  radnych  o  potrzebie  podję -
cia  uchwał na dzisiejszej  sesj i  Rady Gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  Gminnego 
Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2015.
Sekretarz  –  corocznie  taki  program jest  uchwalany.  Na  posiedzeniu  Komisj i  Pani 
Pełnomocnik przedstawiła  program.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pani  Sobotka  nie  mogła  być  dzisiaj  obecna  na 
sesj i ,  program przedstawi na sesj i  w maju.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  V/24/2015  w  sprawie  
Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  na 
rok 2015
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 3).
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  Gminnego 
Programu Przeciwdziałania  Narkomanii  na 2015 rok.
Sekretarz  –  Gminny  Program  Przeciwdziałania  Narkomanii  był  przedstawiony 
przez Pełnomocnika i  dyskutowany na Komisjach.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pani  Sobotka  przedstawi  programy  Profilaktyki  i  
Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  na 
2015 rok na sesj i  w maju.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  V/25/2015  w  sprawie  
Gminnego Programu Przeciwdziałania  Narkomanii  na 2015 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia 
zasad  wynajmowania  lokali  wchodzących  w skład  mieszkaniowego  zasobu  Gminy 
Grunwald.
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Sekretarz  –  zasoby  mieszkaniowe  gminy  powiększyły  się  o  lokale  socjalne,  w 
związku  z  tym  zaszła  potrzeba  uchwalenia  zasad  wynajmowania  lokali  
wchodzących  w skład mieszkaniowego zasobu gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  potrzeba  wynika  z  tego,  że  przybyło  parę 
mieszkań  na  terenie  gminy  i  gmina  zobowiązana  jest  ustalić  zasady.  Gmina 
zobowiązana jest  do uchwalenia zasad gospodarowania zasobami  mieszkaniowymi  
-  pkt  50  zaleceń  pokontrolnych  -  „Na  podstawie  art .  30  ust .  2  pkt  1  ustawy  o 
samorządzie  gminnym  przygotować  projekt  uchwały  i  przedłożyć  Radzie  Gminy 
Grunwald  do  uchwalenia  wieloletni  program  gospodarowania  mieszkaniowym 
zasobem  gminy  opracowany  na  co  najmniej  pięć  kolejnych  lat ,  zgodnie  z 
wymogiem art .  21 ust .  1 pkt  1 i  ust .  2 ustawy z dnia 21 czerwca 2001r.  o ochronie 
praw  lokatorów,  mieszkaniowym  zasobie  gminy  i  o  zmianie  Kodeksu  Cywilnego.  
Wieloletni  program  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  gminy  powinien 
obejmować  m.  in.  zasady  polityki  czynszowej  oraz  warunki  obniżenia  czynszu,  
zgodnie z art .  21 ust .  2 pkt  4 cytowanej  wyżej  ustawy – pkt  1.1.”
Ta dzisiejsza uchwała jest  fragmentem tego, co gmina  zobowiązana jest  wykonać.
Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  V/26/2015  w  sprawie  
uchwalenia  zasad  wynajmowania  lokali  wchodzących  w  skład  mieszkaniowego 
zasobu Gminy Grunwald.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 5)
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  wysokości  
ekwiwalentu  dla  członka  OSP,  który  uczestniczył  w  działaniu  ratowniczo-
gaśniczym lub szkoleniu.
Sekretarz -  wpłynął  wniosek o podwyższenie  tego ekwiwalentu  od członków OSP.  
Dotychczasowa  kwota  za  udział  w  działaniach  ratowniczo-gaśniczych  to  była  
10,- ,  w szkoleniu pożarniczym 5,-  zł ,  przygotowana uchwała to 15,-  i  10,-  zł .
Radny – Pan Sławomir  Matuszewski  od 20 lat  jest  s tawka 10,-  zł .
Sekretarz – najwięcej  wyjazdów mają OSP Gierzwałd i  OSP Frygnowo.
Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  stawki  za  udział  w  akcjach 
ratowniczych  i  szkoleniach  w  sąsiednich  lub  innych  gminach;  Lidzbark 
Warmiński  16,-  i  8,-  zł ,  Gronowo  Elbląskie  12,-  i  3,-  zł ,  Lidzbark  Welski  10,-  i  
7,-  zł ,  Lubawa  15,-  i  10,-  zł ,  Miłakowo  15,-  i  5,-  zł ,  Barciany  1/175  części 
średniego  wynagrodzenia  w  gospodarce  uspołecznionej  t j .  około  23,-  zł  za  udział  
w akcj i  i  5 zł  za udział  w szkoleniu,  Dąbrówno 12,-  i  6,-  zł .
Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  – podjęła  uchwałę  Nr V/27/2015 w sprawie  ustalenia 
wysokości  ekwiwalentu  dla  członka  OSP,  który  uczestniczył  w  działaniu 
ratowniczo-gaśniczym lub szkoleniu.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  
szczegółowych  zasad i  trybu przeprowadzania konsultacj i  społecznych.
Sekretarz  –  władze  gminy  niektóre  swoje  akty  prawne  muszą  poprzeć 
konsultacjami  społecznymi.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  o  potrzebie  podjęcia  takiej  uchwały 
przekonaliśmy  się  kilka  miesięcy  temu,  kiedy  próbowaliśmy  podjąć  uchwałę  o 
podziale  sołectwa  Gierzwałd  na  sołectwo  Gierzwałd  i  sołectwo  Korsztyn. 
Wojewoda  zakwestionował  taki  tryb  podejmowania  tej  uchwały  bez  konsultacj i  i  
wobec  faktu  braku  takiej  uchwały  o  konsultacjach  społecznych.  Wypełniamy 
wymóg podjęcia  tej  uchwały.
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Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami za,  przeciwnych  nie było,
wstrzymujących się nie  było  – podjęła uchwałę Nr V/28/2015 w sprawie
określenia  szczegółowych zasad i  trybu przeprowadzania konsultacj i  społecznych.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 7).
Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia 
planu  pracy  Rady  Gminy  Grunwald  oraz  planów  pracy  stałych  komisj i  rady  na 
2015 rok.
Radny – Pan Sławomir  Matuszewski  -  proszę żeby trzymać  się  tych  dat,  bo termin  
dzisiejszej  sesj i  został  zmieniony.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  podane  są  daty,  żeby  wszyscy  radni  wiedzieli ,  
kiedy odbędzie się  sesja,  będziemy starać się trzymać  tych dat.
Radny Pan Sławomir  Matuszewski  – jeżeli  znane są daty,  to każdy się dostosuje.  
Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  – podjęła  uchwałę  Nr V/29/2015 w sprawie  ustalenia 
planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów stałych komisj i  rady na 2015 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 8).
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wielo -
letniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2015 – 2024.
Skarbnik  –  jest  to  pierwsza  zmiana  WPF  na  lata  2015  –  2024.  Jest  to 
odzwierciedlenie  uchwały  budżetowej .  Zwiększamy  budżet  o  46.434,73  zł .  Przy 
pozytywnej  opinii  instytucj i  pośredniczących,  projekt  „Grunwaldzkie  Oddziały 
Przedszkolne”  został  przedłużony  do  lutego  2015  roku.  Zmianie  uległ  drugi 
załącznik.  W  ubiegłym  roku  nie  był  ujęty,  w  tym  roku  jest  jako  przedsięwzięcie  
wieloletnie.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  V/30/2015  w  sprawie  zmiany 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2015 -  2024.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 9).
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu 
Gminy Grunwald na 2014 rok.
Skarbnik  –  w uchwale  budżet  zwiększany jest  o  46 tys.  zł .  Pozostałe  przesunięcia  
omawial iśmy na komisj i .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  chciałem  zwrócić  uwagę  mieszkańcom 
Gierzwałdu,  żeby  się  zbytnio  nie  cieszyli  a  pozostałym,  żeby  nie  zazdrościl i ,  bo 
w  załączniku  Nr  5  to  nie  są  pieniądze  na  budowę  obiektu,  to  są  pieniądze  na  
spłatę  przegranego  procesu  z  wykonawcą  „Orlika”.  Póki  co  z  budżetu  trzeba 
wyłożyć  301 tys .  zł ,  żeby zadowolić  wykonawcę.
Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  V/31/2015  w  sprawie  zmian 
budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 10).
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany 
Uchwały  Nr  XLII/235/2014  Rady  Gminy  Grunwald  w  sprawie  ustalenia  trybu 
udzielania  i  rozliczania  dotacj i  udzielanych  przedszkolom,  punktom 
przedszkolnym,  szkołom  prowadzonym  na  terenie  Gminy  Grunwald  przez  osoby 
fizyczne  i  osoby  prawne  niebędące  jednostkami  samorządu  terytor ialnego  oraz  
trybu i  zakresu kontroli  prawidłowości ich wykorzystania.
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Sekretarz  –  ta  uchwała  wraca  do  nas  jak  bumerang.  W  §  3  i  w  §  4  wyraz 
„planowanych wydatków' zastępuje się wyrazem „ponoszonych wydatków”.
Przewodniczący Rady Gminy  –  powrócę  do  protokołu  z  przeprowadzonej  kontroli  
przez  RIO;  w  pkt  43  RIO  zaleca  „Dotacje  dla  szkół  niepublicznych  o 
uprawnieniach  szkół  publicznych,  w  których  realizowany  jest  obowiązek  szkolny 
lub  obowiązek  nauki,  udzielać  na  każdego  ucznia  w  wysokości  nie  niższej  niż 
kwota  przewidziana  na  jednego  ucznia  danego  typu  i  rodzaju  szkoły  w  części  
oświatowej  subwencji  ogólnej  otrzymywanej  przez  Gminę  Grunwald”,  w  pkt  44 
„Przeprowadzać  kontrolę  prawidłowości  wykorzystania  udzielonych  dotacj i  z 
budżetu  Gminy  Grunwald,  zgodnie  z  uprawnieniem wynikającym  z  art .  90  ust .  3e 
ustawy o systemie  oświaty.  Kontrolę  prawidłowości
wykorzystania  udzielonej  dotacj i  niepublicznym  jednostkom  systemu  oświaty 
przeprowadzać  w  trybie  i  zgodnie  z  zakresem  kontroli  ustanowionym  w  uchwale  
Nr  XLII/235/2014  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  z  dnia  13 
czerwca  2014r.”,  w  pkt  45  „Na  podstawie  art .  30  ust .  2  pkt  1  ustawy  z  dnia  8  
marca  1990r.  o  samorządzie  gminnym  przygotować  i  przedłożyć  Radzie  Gminy 
Grunwald  z  siedzibą  w Gierzwałdzie  projekt  uchwały w sprawie  zmian  zapisu  § 4 
uchwały  Nr  XLII/235/2014  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  z 
dnia  13  czerwca  2014r.  w sprawie  ustalenia  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacj i 
udzielanych  przedszkolakom,  punktom przedszkolnym,  szkołom,  prowadzonym na 
terenie  Gminy  Grunwald  przez  osoby  fizyczne  i  osoby  prawne  niebędące  
jednostkami  samorządu  terytor ialnego  oraz  trybu  i  zakresu  kontroli  
prawidłowości  ich  wykorzystania,  który  należy  doprowadzić  do  zgodności  z 
obowiązującym  art .  90  ust .  2d  ustawy  o  systemie  oświaty”,  pkt  48  „Dotacj i 
przysługującej  na  każdego  ucznia  oddziału  rocznego  wychowania  przedszkolnego 
Niepublicznej  Szkole  Podstawowej  w  Dylewie  udzielać  zgodnie  z  art .  6  ustawy z 
dnia  13  czerwca  2013r.  o  zmianie  ustawy  o  systemie  oświaty.  Do  oddziałów 
przedszkolnych  w szkołach  podstawowych  stosować odpowiednio  przepisy art .  90 
ust .  2B  ustawy  o  systemie  oświaty  w  brzmieniu  nadanym  ustawą  o  zmianie 
ustawy  o  systemie  oświaty  oraz  niektórych  innych  ustaw,  zgodnie  z  którym 
dotacje  dla  niepublicznych  przedszkoli  niespełniających  warunków,  o  których 
mowa  w  art .  90  ust .  1b,  przysługują  na  każdego  ucznia  w  wysokości  nie  niższej 
niż  75% ustalonych  w budżecie  danej  gminy  wydatków  bieżących  ponoszonych  w 
przedszkolach  publicznych  w  przeliczeniu  na  jednego  ucznia,  pomniejszonych  o 
opłaty  za  korzystanie  z  wychowania  przedszkolnego  oraz  za  wyżywienie,  
s tanowiące  dochody  budżetu  gminy,  z  tym  że  na  ucznia  niepełnosprawnego  w 
wysokości  nie  niższej  niż  kwota  przewidziana  na  niepełnosprawnego  ucznia 
przedszkola w części  oświatowej  subwencji  ogólnej  otrzymywanej  przez gminę,”.  
My kilkakrotnie  podchodziliśmy  do  tej  uchwały,  dlatego  przygotowałem  wniosek 
o  uzupełnienie  uchwały  Nr  V/32/2015  z  dnia  22.01.2015  –  dodać  w  §  5  ust .  2  w  
brzmieniu;  „Niepublicznym  szkołom  podstawowym  prowadzącym  oddziały 
przedszkolne  przysługuje  dotacja  na  każdego  ucznia  oddziału  przedszkolnego  w 
wysokości  75%  ustalonych  w  budżecie  danej  gminy  wydatków  bieżących 
ponoszonych  w  przedszkolach  publicznych  w  przeliczeniu  na  jednego  ucznia,  
pomniejszonych  o  opłaty  za  korzystanie  z  wychowania  przedszkolnego  oraz  za 
wyżywienie,  s tanowiące  dochody  budżetu  gminy,  z  tym,  że  na  ucznia 
niepełnosprawnego  w  wysokości  nie  niższej  niż  kwota  przewidziana  na 
niepełnosprawnego  ucznia  przedszkola  w  części  oświatowej  subwencji  ogólnej 
otrzymywanej  przez  gminę,  pod  warunkiem,  że  osoba  prowadząca  niepubliczną 
szkołę podstawową poda organowi  właściwemu do udzielenia  dotacj i  informacji  o 
planowanej  l iczbie  uczniów  nie  później  niż  do  dnia  30  września  roku 
poprzedzającego rok udzielenia  dotacj i .  W przypadku braku na terenie  gminy
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przedszkola  publicznego,  podstawą  do  ustalenia  wysokości  dotacj i  są  wydatki 
bieżące  ponoszone  przez  najbliższą  gminę  na  prowadzenie  przedszkola 
publicznego.”
Rozumiem,  że te dwie poprawki,  które były  przedstawione w projekcie  przez
wójta  Państwo  zaakceptowaliście  na  posiedzeniach  komisj i .  Proponuję,  żebyśmy 
przegłosowali  przyjęcie  tej  poprawki do uchwały.
Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  mieliśmy  komisję,  nie  było  tej  poprawki,  
nie  mamy  uchwały,  w  której  miałaby  być  wprowadzona  ta  poprawka,  nie  ma 
pośpiechu.
Sekretarz  –  są  zapytania  i  nieścisłości,  nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,  żeby  podjąć 
tę uchwałę na następnej  sesj i .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  rozumiem,  że  całą  uchwałę  przenieść  na  następną 
sesję.  Porządek przyjęliśmy.
Radna – Pani  Małgorzata  Kamińska  – przyjęliśmy porządek sesj i ,  ale  powinniśmy 
przesunąć na następną komisję.
Za  odesłaniem  w  całości  projektu  uchwały  na  następną  komisję  głosowało  14 
radnych,  przeciwnych nie  było,  wstrzymujących  się nie było.

Ad  pkt  6.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  wpłynęło  zapytanie  dnia  31  grudnia  
2014r.  w  sprawie  wyboru  najkorzystniejszej  oferty  w  postępowaniu  o  udzielenie 
zamówienia  publicznego  na  dostawę  opału  do  jednostek  organizacyjnych  Gminy 
Grunwald na sezon grzewczy 2014/2015; złożyłem zapytania:
1.  Jaką  i lość  opału  i  o  jakich  parametrach  zamierza  się  kupić  na  sezon  grzewczy  
2014/2015?
2. Do ilu  i  jakich potencjalnych  dostawców skierowano zapytanie o cenę?
3. Jakie warunki  zostały określone dla dostawy opału?
Ponadto proszę o przedstawienie  kopii  zapytań  przesłanych  dostawcom.
W odpowiedzi  na zapytanie  uzyskałem odpowiedź,  że gmina  zamierza  kupić 1.000 
ton  miału  węglowego  o  parametrach  kalorycznych  24  tys.  kcal.  Wyłoniono 
dostawcę  opału  w  trybie  zapytania  o  cenę.  Zapytanie  do  złożenia  oferty  wysłano 
do  sześciu  wykonawców:  1.  Przedsiębiorstwo  Produkcyjno-Handlowo-Usługowe 
Zbigniew  Rostkowski  Zybułtowo,  2.  Bazi  B.  K.  Sadowscy  Sp.  j . ,  Olsztynek,  3. 
POL-Koks  Osiński  Olsztyn,  4.  Przedsiębiorstwo  Handlowo-Usługowe  Kazimierz 
Przestrzelski  Olsztynek,  5.  Finkielklan  PHU  Skład  Opału  Nidzica,  6.  PHUP 
Bogusława Zajkowska Ostróda.
Otrzymałem  kopie  specyfikacj i  około  10  stron  i  kopie  zapytań  ofertowych 
skierowanych do dostawców. Odpowiedzi  na te pytania  zostały zrealizowane.

Ad  pkt  7.  Pan  Zbigniew  Szczepkowski  –  czy  radny  powiatu  jest  zapraszany  na 
sesje?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  nie,  do  tej  pory  się  nie  praktykowało,  to  wola 
rady,  czy będzie chciała  zapraszać.
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  wniosek  mieszkańców  wsi  Glądy  o 
rozbudowę linii  oświetleniowej  miejscowości  Glądy.
Ponieważ  wniosek  był  skierowany  do  rady  Przewodniczący  odczytał  
przygotowaną  odpowiedź:  „W  odpowiedzi  na  złożony  wniosek,  pragnę 
poinformować  Państwa,  że  w  dniu  20  stycznia  2015  roku  radni  na  wspólnym 
posiedzeniu  komisj i  Rady  Gminy  Grunwald  w  obecności  Wójta  Gminy  Grunwald 
omówili  przedstawiony  problem  rozbudowy  linii  oświetleniowej  w  miejscowości 
Glądy.  Radni  uznali  postulaty  zgłoszone  we  wniosku  za  słuszne  i  zasadne. 
Ustalono,  że  Wójt  przedstawi  Radzie  Gminy  Grunwald  projekt  zmiany  budżetu 
zmierzającej  do  wyodrębnienia  środków  niezbędnych  do  zrealizowania  tego 
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przedsięwzięcia.  O  terminie  rozpoczęcia  prac  związanych  z  realizacją 
przedsięwzięcia  zostaniecie  Państwo  poinformowani  za  pośrednictwem  sołtysa 
miejscowości  Glądy.”
Radna – Pani  Alina Szymańska – tutaj  chodzi  o rozbudowę,  a  są wioski,  gdzie  nie 
ma wcale oświetlenia.
Radny -  Pan Adam Królikowski – ale  to jest  dokończenie.
Radny – Dariusz Borkowski – dlaczego od razu nie było  pociągnięte?  Nie ma
pieniędzy na drogę do Domkowa.  To jest  niepoważne i  chore.
Sekretarz  –  inwestycja  została  rozpoczęta,  a  teraz  będzie  dokończenie.  Jest  taka 
potrzeba,  żeby to dalej  ciągnąć.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  rada  nie  jest  od  tego,  żeby  wskazywać  wójtowi,  
gdzie  ma  powstać  słup,  czy  ma  być  przejście  dla  pieszych  czy  wykopać  jakieś  
szambo.  Ja  takie  wyciągnąłem  wnioski  odsłuchując  nagranie  z  komisj i .  Jeżeli  
Państwo się  z tym nie zgadzacie,  możemy zmienić.
Za przyjęciem takiego teksu odpowiedzi  głosowało 14 radnych.
Przewodniczący  Rady  Gminy  -  wpłynęło  pismo  od  Pana  Arkadiusza  Rosy  organu  
prowadzącego  Niepubliczną  Szkołę  Podstawową  w  Dylewie  w  sprawie  remontu 
dachu budynku,  który jest  mieniem gminy.
Odpowiedź:  „W odpowiedzi  na  pismo  z  dnia  19  stycznia  2015  roku,  pragnę  Pana 
poinformować,  że  w  dniu  20  stycznia  2015  roku,  radni  na  wspólnym  posiedzeniu 
komisj i  Rady  Gminy  Grunwald  w  obecności  Wójta  Gminy  Grunwald  omówili  
przedstawiony  przez  Pana  problem naprawy  dachu  budynku,  w  którym  miesci  się 
Niepubliczna Szkoła Podstawowa w Dylewie.
Doceniamy  ogrom  pracy,  jaką  Pan  i  kierowany  przez  Pana  zespół  włożył  w 
wyposażenie  tego  budynku.  Zdajemy sobie  sprawę,  że  praca  i  nakłady dotychczas  
poniesione  nie  mogą  zostać  zniszczone  poprzez  zaniedbania  czy  brak  troski  ze  
strony właściciela  budynku.
Radni  uznali  postulaty  zgłoszone  we  wniosku  za  słuszne  i  zasadne.  Ustalono,  że 
Wójt  dokona  oceny  zakresu  prac  remontowych  oraz  przedstawi  kosztorys  tych  
prac,  a  następnie  przedstawi  Radzie  Gminy  Grunwald  projekt  zmiany  budżetu 
zmierzającej  do  wyodrębnienia  środków  niezbędnych  do  zrealizowania  tego 
przedsięwzięcia.
Z  Pana  strony  oczekujemy  działań  zmierzających  do  dopełnienia  wszystkich  
formalności  i  uzgodnień z konserwatorem zabytków.
O  terminie  rozpoczęcia  prac  związanych  z  realizacją  przedsięwzięcia  będzie  Pan 
informowany w bezpośrednim kontakcie  z Wójtem Gminy Grunwald.”
Sekretarz  –  tam  było  sformułowanie,  po  oszacowaniu  kosztów  będzie  można  
wprowadzić  zmiany  w  budżecie,  może  wprowadzić,  że  po  oszacowaniu  zostanie 
przedstawione  radzie  i  wtedy  zostanie  zaakceptowane  i  przyjęte  do  budżetu.  Nie 
wiadomo  jaka  to  będzie  kwota.  Blacho-dachówka  nie  wchodzi  w  rachubę,  tylko 
dachówka  tradycyjna  „mazurska”,  w  związku  z  tym  nie  wiadomo,  jakie  to  koszty 
będą,  wtedy ewentualnie  wprowadzić to do budżetu.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  w  tej  sytuacj i  kiedy  mamy  do  naprawienia  dach, 
nie  ma  się  co  zastanawiać,  czekać  na  sprzyjającą  koniunkturę,  że  może  w 
budżecie  pojawią  się  jakieś  ekstra  środki.  Sadzę,  że  do  tej  pracy  należy 
przystąpić  w  miarę  szybko,  żeby  to  co  zostało  zrobione,  nie  zostało 
zdewastowane.
Pan Arkadiusz Rosa – nie  wiem skąd Pan sekretarz ma takie  informacje,  z  tego co  
wiem,  były  informacje  i  konserwator  zgodził  s ię  na  okna  plastikowe,  schody 
metalowe.  Teraz  jest  pokryty  papą  i  na  ponowne  pokrycie  papą  nie  trzeba  zgody 
konserwatora.  Szkoda byłoby zaprzepaścić  tego wszystkiego.
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Sekretarz  –  chodzi  o  to,  że  to  było  na  podstawie  pałacu  w  Kitnowie,  gdzie 
konserwator  nie  wyraził  zgody  na  blacho-dachówkę.  Wola  rady  jest ,  żeby  to  
zrobić,  tylko najpierw wycenić,  jakie  to koszty będą.
Pan  Arkadiusz  Rosa  –  radni,  wójt  odpowiadają  za  budżet,  za  budynki.  Mam 
umowę użyczenia  na dwa lata.  Zapraszam, żeby zobaczyć  jak wygląda szkoła.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  trzeba  próbować,  nie  można  samemu  stawiać 
sobie  barier.  Trzeba  podjąć  szybkie  działania  i  szukać  pieniędzy  na  realizację  
tego przedsięwzięcia.
Radny – Pan Sławomir  Matuszewski  – kiedy był  robiony ten dach?
Pan Arkadiusz Rosa – ja go łatam.  Był  robiony,  jak była  robiona przybudówka.
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz-  to  nie  ma  znaczenia,  kiedy  dach  był  robiony.  
Przecieka,  zalewa klasy,  trzeba jak najszybciej  działać.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  rozumiem,  że  akceptujecie  Państwo  taką  formę 
odpowiedzi.
Radna  –  Wiolet ta  Sawicka  –  chciałam  przypomnieć  się,  że  w  ubiegłym  roku 
składałam  wniosek  o  oświetlenie  w  miejscowości  Wróble.  Mieszkańcy  dopytują 
się o jakąkolwiek odpowiedź.
Przewodniczący Rady Gminy – Pani  ten  wniosek składała  do rady?  Organy gminy 
zachowują  ciągłość,  nie  zależnie  kto  w  tych  organach  sprawuje  jaką  funkcję.  
Postaram  się  odszukać  ten  wniosek,  sprawdzę  na  jakim  etapie  jest  udzielania 
odpowiedzi.  Odpowiedź powinna być  udzielona.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  miel iście  Państwo  możliwość  obserwować 
wystąpienie  jednego  z  działaczy  związkowych,  który  mówił,  że  wie  gdzie 
mieszkają  posłowie,  że  znają  adresy.  Uzyskałem  informację,  że  podobne  zapędy 
mają  mieszkańcy  naszej  gminy,  nie  bierzcie  Państwo  przykładu  z  tego,  co 
pokazuje  szklane  okienko.  Są  rzeczy  ważne,  ale  są  i  ważniejsze.  Są  pewne 
granice,  których nie  powinniśmy przekraczać.

Ad pkt  8.  Wobec  zrealizowania  porządku obrad,  Przewodniczący Rady Gminy  za-
mknął  V sesję  Rady Gminy.
 

Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy

Bronisława Warmińska Ryszard Bala
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